
Zápis pastorační rady ze dne 28. 5. 2025
Přítomni: R.D. Dmytro Romanovský, R.D. Petr Tobek, Klára Stajnerová, Terezie Tichá, 

Václav Hrubiš, Jaroslava Brunclíková, Květoslava Štikovcová, Marie Stajnerová, noví 

členové z farnosti Zbýšov: pí. Pavlasová, p. Burian (josef.burian52@seznam.cz)

Omluveni: Renata Pipková, D. Josef Poživil, Bedřich Novák, Jana Štrůblová, Vladimír 

Hruban

Hosté: Pavel Lněnička

Dotaz od P. L.: Modlitby za město Čáslav – rozdělení ulic; zda se bude pokračovat či nikoliv, 

nyní je zapsáno 11 lidí, je možné informovat ve farním listu a v ohláškách -  otec Dmytro: je 

důležité pokračovat v této aktivitě, P. L. zajistí potřebné.

1) Zhodnocení uplynulého – zdařilá postní a adventní zastavení na faře – setkání po nedělní 

mši sv., poděkování za fotky p. Pospíšilovi

2) Mariánská pouť 1. června  - Výročí Korunovace Panny Marie Čáslavské – mše sv. od 9 

hod., hl. celebrant Mons. J. Paseka, hudební doprovod: sbor z Poděbrad, organizačně na farní 

zahradě (občerstvení, příprava, úklid) na starost T.T.

3) Terapie varhanní hudbou – úspěšná aktivita, byla žádána dotace 20 000 Kč na Město 

Čáslav odb. kultura, Město Čáslav přispělo částkou 10.001 Kč, farnost se této částky zřekla – 

více informací o. Dmytro

4) Výuka náboženství – probíhá, během června bude dotázáno, kolik bude žáků první třídy, 

pravděpodobně od září budou dvě skupiny 1. st. a dvě skupiny 2. st.

5) Slavnost Těla a Krve Páně – průvod, V. Hrubiš zajistí hudební rytmický doprovod, letos 

nebudou břízky, ve Zbýšově se ponechá stávající struktura a příští rok se pokusí o změnu

6) Slavnost Petra a Pavla – po mši sv. 29. 6. a po koncertě Scholy z Nížkova proběhne 

neformální setkání na faře

7) První svaté přijímání – 5. 10. v 9 hod., dětí je 12, jednou za měsíc v neděli odpoledne 

probíhají přípravy dětí a rodičů na první sv. přijímání



8) Biřmování – 13 mladých, 8 dospělých, na setkání biřmovanců se zvou hosté (byla např. 

paní Rybová, paní Juzová), 21. 9. bude probíhat biřmování, hudební doprovod při biřmování 

má na starost Klára Stajnerová

9) Pouť mládeže do Říma – 6. – 13. 7., na půl se jede s kutnohorskou farností, celkem je 25 

poutníků, při spolču mládeže se probírají místa, která se navštíví

10) Práce na faře – vybudováno nové sezení, dodělaly se okna na faře, celková částka byla 

600 tis., bylo financováno z příjmů farnosti; v červnu bude probíhat rekonstrukce stodoly – 

podlaha, krovy, do budoucna – sanace budovy; pokračuje se v opravě střechy v Chotusicích – 

poslední etapa tento rok, oprava střechy ve Zbýšově celkový rozpočet je na cca 10 mil. 

11) Úklid kostela – budou vytvořeny nové termíny a nové skupinky (kontakty) od 1 .7., úklidy 

budou probíhat 1x za 3 týdny a 2x za rok (velký úklid)

Podněty:

1. Farní tábory  - pro mladší děti jsou dvě volná místa a pro mládež je více volných míst, 

zatím přihlášeno 15 mládežníků, přihlášení u Stajnerů

2. Oslovit Tomáše Pospíšila na focení Výročí Korunovace P. Marie Čáslavské

3. Dodat foto na web, Květa Štikovcová prosí o podklady

4. D.R. - po dobu prázdnin bude mše sv. v 18 hod. v Čáslavi nikoliv v Krchlebech 

5. D.R. - Kostel v Dolních Bučicích – podnět k zamyšlení: situace v návštěvnosti je 

velmi malá, většina lidí dojíždí, mše sv. by byla 1x za měsíc, mše sv. by jinak probíhala 

v Čáslavi; mše sv. s nedělní platností je určena pro pracující v neděli, nikoliv, že si chceme 

v neděli udělat výlet a odpočinout si od Pána Boha

6. Zbýšovská farnost prosí dodat svíčky do kostela (Vlkaneč)

7. Panna Maria Čáslavská – sošky – bronz – prodej – malá 500 Kč a větší 1500 Kč; D.R. 

by velmi rád poděkoval určitým lidem, kteří by byli oceněni; jednalo by se o farníky, kteří se 

ve farnosti zapojují více než 25 let, do příští pastorační rady přijít s návrhy lidí, kteří by byli 

oceněni (koho a jakou formou).

Termín příští pastorační rady: 3. září 2025 v 18 hod.

Zapsala: Terezie Tichá

Schválil: R.D. Dmytro Romanovský


